
Protokół Nr X/2013 z X Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 28 listopada 2013 roku 

Lubawka, 2013.11.28 
 

Protokół nr X/2013 
z X Sesji Rady Miejskiej w Lubawce 

która odbyła się w dniu 28 listopada 2013 roku  
w sali obrad Urzędu Miasta w Lubawce (ratusz – parter). 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 -  1655     

Sesja była filmowana przez LUB-SAT Lubawka, TV Kamienna Góra. 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce Wanda Zabiegło na podstawie 
art. 20 ustawy o samorządzie gminnym otworzyła obrady X sesji. 
Poinformowała, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum pozwalające na 
podejmowanie  prawomocnych  decyzji.  Radni  nieobecni: Jerzy Przepiórka, 
Bolesław Krzemiński. 
Następnie przywitała Burmistrza, Zastępcę Burmistrza, Skarbnika Gminy, 
Radnych  Powiatowych,  kierowników  referatów  Urzędu  Miasta oraz 
jednostek  organizacyjnych. Przywitała również przedstawicieli mediów, prasy, 
a także gospodarzy sesji radnych. Lista  obecności  radnych  stanowi  załącznik 
nr 1,  a lista  zaproszonych  gości załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

Ad.2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek 
obrad. Zapytała czy radni zgłaszają jakieś wnioski. Uwag i wniosków nie 
zgłoszono. Następnie zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 
obrad.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
13 radnych 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, 
„wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 
 

Zatwierdzony porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IX sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
7. Informacja. na temat stopnia zaawansowania i wykonania zadań 

inwestycyjnych i remontowych zaplanowanych na 2013 rok, a realizowanych 
przez Urząd Miasta i jednostki organizacyjne. 

8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
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a) przedłużenia czasu obowiązywania taryf na zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Lubawka 
o rok, 

b) wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat, 
c) wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat, 
d) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za korzystanie z usług odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy 
Lubawka, 

e) wyrażenie zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości 
zabudowanej, 

f) wyrażenia zgody na zawarcie w drodze bezprzetargowej umowy najmu 
nieruchomości na czas nieoznaczony, 

g) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania Planu 
gospodarki niskoemisyjnej, 

h) uchwalenia programu współpracy Gminy Lubawka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2010 r. Nr 234,poz.1536 ze zm..) na rok 
2014, 

i) zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Lubawce Nr XII/197/08 z dnia 30 
grudnia 2008 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Lubawka 
za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym, 

j) nadania nazwy ulicy w mieście Lubawka, 
k) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2013. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10.  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
11.  Zamknięcie obrad X sesji. 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z IX sesji. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z IX sesji 
wyłożony był w biurze rady. Dodała, że każdy radny, przed sesją ma możliwość 
zapoznania się z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
13 radnych 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, 
„wstrzymujących” głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęła protokół z IX sesji. 
 

Przed omawianiem pkt 4 na obrady przybył Radny Bolesław Krzemiński. 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Radny Piotr Wiktorowski skierował pytania do radnego powiatu Adama Krok 
i zapytał: 
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§ czy remont ulic w Chełmsku Śląskim jest nadzorowany, 
§ dlaczego podczas prac wykonawca zasypał studzienki odpływowe 

i zlikwidował odpływy, 
§ czy zostanie wyremontowane skrzyżowanie ulicy Kamiennogórskiej z ulicą 

Lubawską w stronę Olszyn ponieważ do chwili obecnej żadne roboty nie 
zostały tam wykonane, 

§ kto będzie odśnieżał chodnik przy drogach powiatowych i w okolicach 
sklepy DINO. 

Radny Artur Sarzyński powiedział, że podczas VI Sesji Rady Miejskiej 
zaproponował aby w przyszłym roku szkolnym zastanowić się nad dietą lub 
suchym prowiantem dla dzieci wyjeżdżających na różnego typu zawody 
i zapytał czy Gmina posiada informację ile dzieci wyjeżdża na zawody i jakie 
wydatki poniosłaby z tego tytułu. 
Radny Artur Bodzek powiedział, że mieszkańcy Lubawki domagają się 
oświetlenia niewidocznych przejść dla pieszych, ponieważ nieoświetlone 
przejścia w okresie jesienno-zimowym są niewidoczne. Zapytał czy istnieje 
jakiś sposób na wyegzekwowanie od zarządcy drogi oświetlenia tych przejść.  
Radny Marek Szota poinformował, że: 
§ oświetlenie w pobliżu szkoły na Al. Wojska Polskiego nadal jest niesprawne, 
§ remont chodnika w pobliżu sklepu „Grosik” nie został zakończony bowiem 

na długości dwóch metrów wykonawca pozostawił głębokie ubytki, które 
wyrównał tylko gryzem.  

Następnie zwrócił się do Burmistrza z prośbą o poinformowanie podmiotów 
gospodarczych o planowanej zmianie opłat z tytułu odbioru odpadów,  
Zapytał też: 
§ czy plac przy sklepie EKO zostanie utwardzony i czy planowany jest remont 

studzienki kanalizacyjnej, 
§ dlaczego zegar na ratuszy jest popsuty i ile wyniósłby koszt naprawy. 
Wiceprzewodnicząca Ewa Garbień poinformowała radnego powiatowego 
Adama Krok, że przy wyjeździe z Rynku na ulicę Sądecką w Chełmsku Śląskim 
powstała spora różnica w wysokości jezdni. 
Radny P. Wiktorowski poinformował, że identyczny problem występuje na 
ulicy Kościelnej w Chełmsku Śląskim. 
Radny Edmund Tasior powiedział, że pobocze drogi w rejonie małej szkoły 
w Miszkowicach jest nadal zabierane przez wodę w wyniku czego droga nie 
posiada pobocza i kierowcy najczęściej poruszają się prawym pasem jezdni, co 
stwarza niebezpieczeństwo dla dzieci. 
Radny Artur Sarzyński zapytał czy istnieje możliwość aby mieszkańcy miasta 
Lubawka, podobnie jak mieszkańcy sołectw, mogli decydować jakie roboty 
w pierwszej kolejności powinna wykonać Gmina na terenie miasta. 
Radny Bolesław Krzemiński zapytał czy na skrzyżowaniu ulic Piaszczystej 
i Wodnej istnieje możliwość zainstalowania lustra dla poprawienia 
bezpieczeństwa mieszkańców. 

 



Protokół Nr X/2013 z X Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 28 listopada 2013 roku 

 4 

Radny Czesław Szota powiedział, że podczas opadów deszczu woda z ulicy 
Kamiennogórskiej spływa na podwórko budynku wspólnoty położonego przy ul. 
Kamiennogórskiej Nr 6. 
Radny Edmund Tasior powiedział, że mieszkańcy wsi Miszkowic zwrócili się 
z wnioskiem o zamontowanie barierek na drodze gminnej w okolicach sklepu. 
Dodał, że w tym miejscu jest bardzo niebezpiecznie szczególnie w okresie 
zimowym, ponieważ jest tam niezabezpieczona skarpa o wysokości 4 m 
i zapytał czy istnieje możliwość zainstalowania tam barierek. 
Radny powiatowy Adam Krok: 
§ zwrócił się do radnych z prośbą o zabezpieczenie środków w budżecie gminy 

na remont fontanny na rynku w Chełmsku Śląskim, 
§ poinformował, że budynek położony w Chełmsku Śląskim w pobliżu 

skrzyżowania ulic Kamiennogórskiej i Lubawskiej jest w bardzo złym stanie 
technicznym i wymaga natychmiastowego remontu ponieważ w chwili 
obecnej występuje tam zagrożenie dla użytkowników drogi, 

§ powiedział, że na terenie Gminy Lubawka nie funkcjonuje animator sportu 
gminnego, który działa w innych Gminach. Poinformował, że gminy na ten 
cel przeznaczają w budżecie określona kwotę i otrzymują dofinansowanie 
z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości ustalonej kwoty.  

Burmistrz T. Kulon powiedział, że na terenie Gminy Lubawka ta instytucja 
funkcjonuje już od kilku lat. 
§ zapytał Burmistrza T. Kulona w jakim terminie zostaną naprawione chodniki 

na Al. Wojska Polskiego. 
Następnie powiedział, że przed rozpoczęciem Sesji Rady Miejskiej dokonał 
przeglądu remontowanych ulic w Chełmsku Śląskim wraz z inwestorem oraz 
inspektorem. Poinformował radnych, że plac na Rynku w Chełmsku Śląskim, na 
którym zatrzymują się autobusy jest nieutwardzony i w okresie opadów pokryty 
jest błotem. Zwrócił się do radnych o rozważenie możliwości wykonania tam 
nawierzchni. Dodał, że przedmiotowy plac należy do Gminy Lubawka 
i Starostwo Powiatowe nie może wykonać tam żadnych prac. Poinformował też, 
że termin zakończenia remontu ulicy Rynek w Chełmsku Śląskim upływa 
z dniem 30 listopada i po tym okresie wykonawca zostanie obciążony karami 
przewidzianymi w umowie.  
Radnemu P. Wiktorowskiemu odpowiedział, że odbioru robót dokona komisja 
powołana przez Starostwo Powiatowe, której jest członkiem i osobiście 
dopilnuje aby wszystkie prace budowlane wraz z instalacją kanalizacyjną były 
wykonane zgodnie ze sztuką budowlaną. Dodał, że roboty na pewno nie zostaną 
zakończone w terminie przewidzianym w umowie.  
Radny E. Tasior powiedział, że na skrzyżowaniu dróg Paprotki - Paczyn 
podczas remontu drogi nie zlikwidowano powstałej dysproporcji i zapytał 
radnego powiatowego Adama Krok w jakim terminie Starostwo Powiatowe 
planuje wyrównać tam nawierzchnię.  
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Radny powiatowy Adam Krok odpowiedział, że sprawę zgłosi w Starostwie 
Powiatowym i sam osobiście sprawdzi ten odcinek drogi. 
Radny B. Krzemński zapytał ile wyniesie koszt remontu fontanny w Chełmsku 
Śląskim. 
Radny powiatowy Adam Krok powiedział, że koszt remontu fontanny 
wyniesie od pięciu do siedmiu tysięcy złotych. 
Burmistrz T. Kulona podziękował radnemu powiatowemu A. Krok za 
przekazane informacje i powiedział, że w sprawach technicznych z zakresu 
remontu ulic w Chełmsku Śląskim odpowiedzi powinien udzielać członek 
Zarządu Starostwa, który jest organem wykonawczym lub Starosta Powiatu. 
Nawiązał też do sprawy przepustu w Starej Białce i powiedział, że udrożnienie 
przepustu przez Starostwa trwało około roku i dopiero zaangażowanie radnego 
powiatowego Adama Krok doprowadziło do rozwiązania tego problemu. 
Następnie udzielił odpowiedzi radnemu powiatowemu A. Krok w sprawie; 
§ remontu fontanny i powiedział, że jedenaście lat temu fontanna była 

odnawiana. Remont został dofinansowany tylko przez Euroregion Nysa, 
ponieważ konserwator zabytków na ten cel nie przekazał żadnych środków. 
Nadmienił też, że nad uruchomieniem fontanny warto się zastanowić 
i skoncentrować się na zainstalowaniu tam zamkniętego obiegu wody.  

§ remontu budynku położonego w Chełmsku Śląskim na wysokości 
skrzyżowania ulic Kamiennogórskiej i Lubawskiej i oznajmiał, że temat 
remontu budynku i występującego tam zagrożenia był wielokrotnie 
omawiany ze wspólnotą mieszkaniową. Wspólnota jednak nie wyraża zgody 
na remont budynku. 

§ wykonania chodnika na ul. Al. Wojska Polskiego i poinformował, że 
chodnik zostanie naprawiony i przywrócony do stanu poprzedniego tj. 
zostanie tam położona nawierzchnia asfaltowa. 

Radny powiatowy A. Krok poinformował, że w Chełmsku Śląskim na ulicy 
Kamiennogórskiej chodnik w dwóch miejscach został ponownie 
rozkopany ponieważ elektrycy i telekomunikacja dokonują wymiany 
uszkodzonej sieci, która została uszkodzona przez wykonawcę podczas prac 
drogowych. 
Radny P. Wiktorowski powiedział, że pracownicy wykonują pracę przy 
remoncie ulic bez dozoru inspektora nadzoru i dlatego powstało tyle usterek. 
Radny powiatowy A. Krok odpowiedział, że inspektor nadzoru nie może 
kontrolować pracowników. 
Burmistrz T. Kulon powiedział, że za jakość i organizację robót na budowie 
odpowiada kierownik budowy, którego zatrudnia wykonawca. 
Radny P. Wiktorowski nadmienił, że kierownik budowy również nie nadzoruje 
robót. 
Radny powiatowy A. Krok powiedział, że sprawa godzin pracy kierownika 
budowy należy do kompetencji wykonawcy i poinformował, że na terenie 
budowy codziennie przebywa brygadzista. 
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Burmistrz T. Kulon zauważył, że brak nadzoru nad budową spowodował wiele 
zniszczeń, których naprawę finansowała również Gmina. Dodał, że udział 
Gminy w remoncie ulic w Chełmsku Śląskim wynosi 50 000 PLN i domaga 
się aby roboty zostały wykonane kompleksowo i solidnie. 
Radny powiatowy A. Krok nadmienił, że na każdym spotkaniu informuje, że 
Gmina Lubawka dołożyła do remontu ulic w Chełmsku Śląskim 50 000 PLN. 
 

Ad.5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
 

Burmistrz T. Kulon przedstawił informację o pracy w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał 
31 zarządzeń, które m.in. dotyczyły: 
§ wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na rok 2013, 
§ wydania zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, 
§ powołania komisji w celu przeprowadzenia naboru na stanowisko inspektora 

do spraw promocji Gminy. 
§ przeprowadzenia inwentaryzacji. 
§ projektu budżetu Gminy Lubawka na rok 2014, 
§ przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubawka, 
§ wezwania przedsądowego w sprawie rozpoczęcia postępowania zmierzającego 

do rozwiązania umowy wieczystego użytkowania gruntu przez Spółdzielnią 
Mieszkaniową Szarotka przy ul. Dworcowej w Lubawce.  
§ wyznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz najemców, 
§ wyznaczenia działek do dzierżawy w drodze bezprzetargowej,  
§ wyznaczenia nieruchomości zabudowanej do zawarcia umowy najmu 

w drodze bezprzetargowej na czas nieokreślony na rzecz OSP. 
Ponadto poinformował, że uczestniczył w następujących spotkaniach:  
7 – 9 listopada wziął udział w Europejskim Kongresie Euroregionów, który 
odbywał się w Belgii i Holandii  jako delegat z Euroregionu Nysa. 
12 listopada brał udział w obchodach Narodowego Święta Niepodległości 
w Zespole Szkół Publicznych w Lubawce. 
14 listopada uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Powiatowego Związku 
Ochotniczych Straży Pożarnych. 
15 listopada odbyło się posiedzenie Rady Samorządowej Aglomeracji 
Wałbrzyskiej, które dotyczyło min. decyzji Zarządu Województwa 
Dolnośląskiego o utworzeniu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla 
Aglomeracji Wałbrzyskiej. 
19 listopada uczestniczył w Euroregionalnym Komitecie Sterującym w Libercu 
gdzie rozpatrywane były wnioski o dofinansowanie mikroprojektów. Gmina 
Lubawka otrzymała 19 000 Euro na organizację w przyszłym roku Jarmarku 
Tkaczy Śląskich w Chełmsku Śląskim. 
22 listopada wziął udział w posiedzeniu Rady Samorządowej Aglomeracji 
Wałbrzyskiej.  
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22 listopada Zastępca Burmistrza Wiesław Osiński uczestniczył w uroczystości 
100-lecia urodzin Pani Marianny Zielonki pensjonariuszki Domu Pomocy 
Społecznej Sióstr Elżbietanek w Chełmsku Śląskim. 
26 listopada uczestniczył w Konferencji w Zaclerzu zorganizowanej przez 
Stowarzyszenie Górników, która dotyczyła reaktywowania kopalni w Zaclerzu 
na cele muzealne.  
26 listopada spotkał się również z nowym Komendantem Powiatowym Policji 
w Kamiennej Górze Krzysztofem Jaworskim. 
 

Ad.6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Marciniak poinformował, że 
zgodnie z planem pracy, Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała 
dwukrotnie. 
12 listopada tematem posiedzenia była analiza zarządzania długiem przez 
Gminę Lubawka w latach 2012 – 2013 (załącznik Nr 3 do niniejszego 
protokołu). 
 W posiedzeniu komisji uczestniczyła Pani Monika Stanek – Gamoń Skarbnik 
Gminy Lubawka, która poinformowała, że dla bieżącej równowagi i związanej 
z tym utraty płynności jednostek samorządu terytorialnego konieczna jest 
realizacja właściwego i efektywnego zarządzanie długiem. Zarządzanie długiem 
jest zatem jednym z najważniejszych elementów gospodarki finansowej 
w gminie. Optymalizacja procesów z tym związanych pozwala na określenie 
wielkości zapotrzebowania na środki z zewnątrz i oszacowanie czasu ich 
pozyskania, a także minimalizuje koszty obsługi zadłużenia i zmniejsza ryzyka 
finansowe. Ze względu na znaczenie jakie dla sytuacji finansowej gminy ma 
właściwie prowadzone zarządzanie długiem ustawodawca, wprowadził do 
systemu finansów publicznych szereg instrumentów, jak na przykład: 
§  obowiązek sporządzania prognozy długu, 
§  wieloletnie planowanie inwestycyjne, 
§  ustawowe ograniczenia wielkości zadłużenia (tj. ograniczenie długu ogółem 

w stosunku do dochodów ogółem do 60% ) 
Ponadto w nowej ustawie o finansach publicznych, wprowadzono dodatkowe 
narzędzia zarządzania długiem - tzw. wieloletnie prognozy finansowe 
(rozszerzając tym samym wieloletnie planowanie inwestycyjne na część bieżącą 
budżetu). Planowane zadłużenie na koniec 2012 roku Gminy Lubawka wg. 
wartości przyjętych do Uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej wynosiło 
9.585, 595 PLN natomiast dług na koniec roku 2013 planowany jest 
w wysokości 9.019,101 PLN. W roku 2012 gmina Lubawka spłaciła 
zobowiązania finansowe, realizując rozchody w wysokości 1.548.681,58 PLN, 
które przeznaczono na spłatę rat: 
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a)  pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska Gospodarki 
Wodnej: 

§ z roku 2003 na budowę wodociągu we wsi Bukówka udzielonej w wysokości 
427.000,00 PLN (spłata raty 27.000,00 PLN.- spłata całkowita) 

§ z roku 2006 na uporządkowanie gospodarki ściekowej w Lubawce 
w wysokości 254.250,00 PLN (spłata raty 54.250,00 PLN - spłata całkowita) 

§ z roku 2009 na projekt „Poprawa czystości dorzeczy Łaby i Odry poprzez 
uporządkowanie gospodarki ściekowej na udział własny 
w projekcie     w wysokości 355.000,00 PLN (spłata raty 100.000,00 PLN) 

§ z roku 2009 na projekt „Ochrona i racjonalne gospodarowanie wodami 
powierzchniowymi  i podziemnymi na polsko-czeskim pograniczu” na część 
unijną projektu w wysokości 5.494.600,00 PLN. (spłata raty 201.210,00 
PLN.- spłata całkowita) 

§ z roku 2009 na remont ZSP w Lubawce w wysokości 350.000,00 PLN 
(spłata raty 100.000,00 PLN) 

b) pożyczki  z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 
finansowanie kosztów zadania realizowanego w ramach działania 
objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich: 

§ z roku 2010 na projekt „Budowa kanalizacji sanitarnej 
w Jarkowicach”  w wysokości 953.185,00 zł. (spłata raty 466.221,58 PLN - 
spłata całkowita) 

c)  kredytów 
§ z roku 2009 na projekt „Ochrona i racjonalne gospodarowanie wodami 

powierzchniowymi  i podziemnymi na polsko-czeskim pograniczu” na część 
własną projektu w wysokości 969.310,00 PLN (spłata raty 200.000,00 PLN) 

§ z roku 2010 udzielonego przez Bank Gospodarstwa Krajowego na 
sfinansowanie deficytu budżetu oraz zadania inwestycyjne zrealizowane 
w roku 2010 w wysokości 4.435.000,00 PLN (spłata rat 300.000,00 PLN)  

§ z roku 2011 udzielonego przez Bank Polska Kasa Opieki na sfinansowanie 
deficytu budżetu oraz zadania inwestycyjne zrealizowane w roku 2011 
w wysokości 2.922.000,00 PLN (spłata rat 100.000,00 PLN).  

Zaplanowane w roku 2013 rozchody w wysokości 2.529.709,00 PLN 
przeznaczone zostały na spłatę rat: 
Po dokonaniu analizy Komisja stwierdza, że wszystkie spłaty pożyczek 
i kredytów dokonywane były terminowo. 
 

19 listopada posiedzenie Komisji poświęcone było utrzymaniu bezpieczeństwa 
i porządku na terenie Gminy oraz współpraca Gminy z Policją (załącznik Nr 4 
do niniejszego protokołu). 
W pierwsza części posiedzenia Komisji odbyła się na Komisariacie Policji 
w Lubawce z udziałem Komendanta Policji asp. Ryszarda Chodkowskiego.  
Podczas spotkania poruszano kwestie związane głównie z pełnionymi służbami 
prewencyjnymi na terenie gminy Lubawka, pracy dzielnicowych, współpracy 
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z jednostkami organizacyjnymi Gminy oraz działań podejmowanych w związku 
z realizacją programów społecznych i prewencyjnych skierowanych do 
mieszkańców gminy.  
Komendant Komisariatu Policji poinformował min, że wykaz rejonów działania 
i wizerunki policjantów dostępne są w siedzibie Komisariatu oraz na stronie 
internetowej Komendy Powiatowej Policji w Kamiennej Górze. Ponadto 
oznajmił, że w najbliższym czasie planuje podobne informacje zamieścić na 
tablicach ogłoszeń w Miejsko – Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej oraz 
w Urzędzie Miasta. 
Następnie powiedział, że stan osobowy na Komisariacie jest niewystarczający 
w stosunku do potrzeb i poinformował, że na Komisariacie pracuje 12 
funkcjonariuszy tj.: 
§ Komendant,  
§ Zespół kryminalny /3 funkcjonariuszy/, 
§ Zespół prewencji /8 funkcjonariuszy – w tym 4 dzielnicowych/ 
Nawiązał też do współpracy Gminy z Policją i oznajmił, że współpraca 
z jednostkami organizacyjnymi Gminy, klubami i stowarzyszeniami sportowymi 
jest zadowalającą. Bardzo dobrze ocenił współpracę z kierownikiem ds. 
bezpieczeństwa podczas imprezy masowej „Dni Lubawki” organizowanej 
w lipcu b.r. na rynku miasta. Funkcjonariusze z Lubawki współpracują także  
z przedstawicielami sąsiednich samorządów jak w przypadku imprezy 
ekologicznej „Zielony Szczupak Bukówki” czy stowarzyszeniami sportowymi.  
Ponadto Komendant Ryszard Chodkowski poinformował, że po objęciu 
stanowiska spotkał się z dyrektorami wszystkich placówek szkolnych na terenie 
Gminy poza Miszkowicami – gdzie takie spotkanie odbędzie się w najbliższym 
czasie. W spotkaniach tych na prośbę Komendanta uczestniczył dodatkowo 
inspektor ds. nieletnich Komendy Powiatowej Policji w Kamiennej Górze. 
Policjanci Komisariatu Policji w Lubawce brali i biorą udział w akcjach 
prewencyjnych prowadzonych na terenie KPP w Kamiennej Górze. W ramach 
tych działań odbyły się m.in. pogadanki i spotkania z uczniami szkół gminy 
Lubawka „Bezpieczne Wakacje” czy realizowane w przedszkolach spotkania 
z Komisarzem Lwem. 
Podczas posiedzenia Komisji Komendant wskazał również potrzebę objęcia 
monitoringiem centrum miasta oraz miejsca, w których w przeszłości miały 
miejsce częstsze interwencje. Dodatkowo w odniesieniu do wskazanych braków 
kadrowych zwrócił się z prośbą o wsparcie finansowe na zabezpieczenia 
dodatkowego etatu lub sfinansowania godzin dodatkowych np. w okresie 
wakacyjnym.  
 

Kolejna część posiedzenia obyła się w sali obrad Rady Miasta w Lubawce 
gdzie pod nieobecność Strażnika Miejskiego przebywającego na urlopie 
z Komisją spotkał się Pan Paweł Szewczyk – Sekretarz Miasta Lubawka. 
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Poinformował, że Straż Miejska w Lubawce został powołana Uchwałą nr 
1/11/93 Rady Miejsko – Gminnej w dniu 27 stycznia 1993 roku do ochrony ładu 
i porządku publicznego. 
 

Do głównych zadań straży miejskiej należy: 
1. Ochrona spokoju i porządku w miejscach publicznych. 
2. Kontrola wywiązywania się właścicieli i zarządców nieruchomości 

z obowiązków wynikających z regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie miasta i Gminy. 

3. Czuwanie nad porządkiem i kontrolą ruchu drogowego w zakresie 
określonym w przepisach o ruchu drogowym. 

4. Ujawnianie wykroczeń i ściganie ich sprawców. 
5. Współpraca z organizatorami i innymi służbami w ochronie porządku 

podczas trwania zgromadzeń i imprez masowych. 
6. Współpraca z Urzędem Miasta w Lubawce oraz jednostkami 

organizacyjnymi.  
W badanym okresie wystawiono przeszło osiemdziesiąt mandatów karnych na 
kwotę łączną 11.976, 20 zł. 
 

Mandaty nakładane były zgodnie z Kodeksem Wykroczeń głównie za: 
wykroczenia przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu, 
§ zaśmiecanie miejsc publicznych, 
§ używanie słów wulgarnych w miejscach publicznych, 
§ niestosowania się do znaków drogowych czy przepisów o ruchu drogowym, 
§ nieutrzymywanie właściwego porządku i czystości w obrębie nieruchomości, 
§ za wykroczenia przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 
§ nielegalne wypalanie traw czy spalanie odpadów. 
Część z mandatów nałożona została na podstawie zapisów monitoringu 
prowadzonego za pomocą kamery przenośnej. 
W badanym okresie sporządzono także przeszło dwadzieścia wniosków 
o ukaranie do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze dotyczących: 
§ sprzedaży papierosów nieletnim,  
§ naruszenia ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 
§ nie stosowania się do znaków drogowych,  
§ nie utrzymywania właściwych środków ostrożności przy trzymaniu psów /ar. 

77KW/. 
Do obowiązków Strażnika Miejskiego należy także występowanie w Sądzie 
Rejonowym jako oskarżyciel Publiczny oraz pełnomocnika Gminy w sprawach 
meldunkowych. Podczas wykonywania czynności służbowych polegających 
m.in. na patrolowaniu Miasta i Gminy Lubawka zdarzały się przypadki 
stwierdzenia przez Strażnika Miejskiego nieprawidłowości czy awarii 
w infrastrukturze technicznej. W takich przypadkach każdorazowo sprawa 
zgłaszana była zarządcom poszczególnych nieruchomości czy infrastruktury. 
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W trakcie pełnienia służby Strażnik Miejski podejmował również szereg działań 
i interwencji na wniosek mieszkańców miasta i Gminy. 
 

Przerwa w obradach od godz. 1510 do godz. 1515. 
 

Ad.7. Informacja. na temat stopnia zaawansowania i wykonania zadań 
inwestycyjnych i remontowych zaplanowanych na 2013 rok, a 
realizowanych przez Urząd Miasta i jednostki organizacyjne 
 
Burmistrz T. Kulon przedstawił prezentację (pokaz slajdów) następujących 
inwestycji na terenie Gminy Lubawka (załącznik Nr 5 do niniejszego 
protokołu).: 
 

1. Poprawa jakości infrastruktury wodociągowej i kanalizacyjnej na 
pograniczu czesko-polskim   

Projekt dofinansowany w ramach Programu współfinansowanego z EFRR ze 
środków „Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika 
Czeska – Rzeczpospolita Polska 2007-2013”. 
Projekt realizowany wspólnie z gminą partnerską Zacler z Republiki Czeskiej. 
W ramach projektu, po polskiej stronie, zostanie przebudowana kanalizacja 
sanitarna w miejscowości Miszkowice. 
Zadanie realizuje firma: PPHU „STOBUD” S.c. z Kamiennej Góry, po 
wygranym przetargu nieograniczonym. 
Zadanie realizowane jest w dwóch etapach: 
- Etap I na kwotę 713.400,00 zł do realizacji w 2013 r., 
- Etap II na kwotę 496.920,00 do realizacji w 2014 roku. 
Ogólna wartość robót budowlanych 1.210.320,00 PLN. 
Termin zakończenia: do 31.08.2014 roku. 
Dofinansowanie wynosi 85 % kosztów kwalifikowanych tj. 831 300 PLN 
Złożono wniosek o płatność na kwotę 422 094,94 PLN. 
 

2. Ciąg komunikacyjny między gminami partnerskimi Lubawka – Zacler 
     przebudowa drogi gminnej w Opawie 
Projekt dofinansowany w ramach Programu współfinansowanego z EFRR ze 
środków „Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika 
Czeska – Rzeczpospolita Polska 2007-2013”. 
Projekt realizowany wspólnie z gminą partnerską Zacler z Republiki Czeskiej. 
W ramach projektu, po polskiej stronie, zostanie przebudowana droga 
w miejscowości Opawa. Zadanie to stanowi III etap projektu. 
Zadanie zrealizowała firma: Transport, Roboty ziemne, leśna, odśnieżanie dróg, 
Zbigniew Świątek z Błażkowej, po wygranym przetargu nieograniczonym. 
Ogólna wartość robót budowlanych 438.999,30 PLN. 
Termin zakończenia: do 30.09.2013 roku. 
Dofinansowanie wynosi 85 % kosztów kwalifikowanych tl.373 149,41 PLN. 
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3. Rewitalizacja budynków w centrum miasta Lubawka 
Inwestycja realizowana przez ZBGM przy dofinansowaniu środkami unijnymi 
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa 
Dolnośląskiego. 
Zakres rzeczowy obejmował rewitalizację 16 kamienic położonych przy ulicach: 
Wodnej, Piastowskiej, Kościuszki, Placu Jana Pawła II, Bocznej i Ciasnej. 
Zadanie zakończono i odebrano. 
Całkowita wartość projektu: 959 942,26 PLN. 
Kwota dofinansowania: 641.767,61 PLN. 
 

4. Remont Domów Tkaczy Śląskich w Chełmsku Śląskim 
Remont obejmował trzy dachy zabytkowych budynków, ściany szczytowe 
budynków, chodnik pod cieniami oraz podstawy słupów. 
Inwestycja realizowana przez ZBGM przy dofinansowaniu ze środków 
Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 
Wartość prac 197 420 PLN. 
Kwota dofinansowania: 196 000,00 PLN. 
 
5. Budowa drogi w Miszkowicach ul.Widokowa. 
Roboty budowlane realizuje firma P.P.H.U. COM-D SP. z o.o.-59-400 Jawor 
ul. Poniatowskiego 25. 
Wartość robót wynosi 60 000,00 PLN – środki własne Gminy. 
Udział inwestora prywatnego w zakresie wykonania podbudowy szacuje się na 
kwotę około 100 000,00 PLN. 
Zakres robót obejmuje wykonanie nawierzchni na długości około 400 mb. 
Termin wykonania zadania to 15.11.2013 roku – zadanie na etapie odbioru. 
 

6. Modernizacja i poprawa szlaku narciarskiego w Opawie. 
Inwestycja realizowana przez Miejsko Gminny Ośrodek Kultury w Lubawce. 
Projekt zrealizowano w ramach Małych Projektów.  
Wykonano szlak o długości czterech kilometrów. 
Koszt zadania wyniósł 36 700,00 PLN. 
Zadanie dofinansowane z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w kwocie 
21 300,00 PLN. 
 

7. Zakup sceny z zadaszeniem i wyposażeniem dodatkowym. 
Inwestycja realizowana przez Miejsko Gminny Ośrodek Kultury w Lubawce. 
Zadanie realizowane w ramach projektu Uroczystości kulturalne na polso-
czeskim pograniczu 2012-2014 wspólnie z Zaclerem, Swobodą nad Upou 
i Gminą Wiejską Kamienna Góra. 
Koszt zadania wyniósł 102 221,61 PLN. 
Zadanie dofinansowane w 85% ze środków Unii Europejskiej w ramach 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. 
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8. Modernizacja sanitariatów w świetlicy w Bukówce. 
Inwestycja realizowana przez Miejsko Gminny Ośrodek Kultury w Lubawce 
Zadanie obejmowało przebudowę i remont sanitariatów oraz wymianę instalacji 
centralnego ogrzewania wraz z grzejnikami. 
Zadanie realizowane  przy współfinansowaniu w wysokości 50% planowanych 
kosztów ze środków Województwa Dolnośląskiego w ramach programu 
Odnowa Dolnośląskiej Wsi. 
Koszt zadania wyniósł 60 116,15 PLN. 
Dofinansowanie w wysokości 30 000,00 PLN. 
 

9. Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania części mieszkalnej na sale 
lekcyjne w budynku SP w Miszkowicach” 

Roboty budowlane wykonywała firma: Przedsiębiorstwo Budowlane Roman 
Wieczorek ze Strugi, po wygranym przetargu nieograniczonym. 
Wszystkie roboty zakończono i odebrano. 
Był to drugi i zarazem końcowy zakres robót objęty posiadanym pozwoleniem 
na budowę (I etap wykonano w 2011 roku). 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego nie wniósł uwag do przedłożonej 
dokumentacji. 
Wartość robót budowlanych w drugim etapie wyniosła  130.059,38 PLN, 
a łącznie w obu etapach: 733.107,82 PLN. 
 

10. Modernizacja z rozbudową Zespołu Szkół Publicznych w Lubawce   
Inwestycja realizowana jest w etapach z uwagi na jej bardzo wysoki koszt. 
W roku 2013 zakończono roboty dachowe wraz z robotami towarzyszącymi. 
Roboty wykonała firma: Budownictwo Ogólnolądowe Janusz Krzyszkowski, po 
wygranym przetargu nieograniczonym. 
Łącznie roboty dachowe kosztowały: 
- Roboty zabezpieczające, umowa z 2012 r.                  -      68.061,52 
- Roboty dachowe z towarzyszącymi, umowa z 2013 r.  -  186.960,92 
                                                                                        _____________ 
                                                                                             255.022,44 PLN  
Do zakończenia robót na dobudowanym obiekcie pozostały prace, 
oszacowane na podstawie posiadanych kosztorysów inwestorskich z 2010 r.:  
     1) Roboty budowlane, instalacje sanitarne oraz 
         instalacje elektryczne w budynku projektowanym          -       2.580.000 
     2) Zagospodarowanie terenu – część budowlana oraz 
         sieci zewnętrzne                                                              -          464.000 
                                                                                               _______________ 
                                                                                                         3.044.000 PLN 
W celu dokładnego oszacowania robót pozostałych należałoby zlecić 
opracowanie kosztorysu inwestorskiego. 
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11. Przebudowa, termomodernizacja, budynku Ośrodka Zdrowia 
w Chełmsku Śląskim 

Inwestycja realizowana przez SP ZOZ w Lubawce przy dofinansowaniu 
środkami unijnymi w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla 
Województwa Dolnośląskiego. 
Roboty budowlane wykonuje firma: Budownictwo Ogólnolądowe Janusz 
Krzyszkowski z Kamiennej Góry, po wygranym przetargu nieograniczonym. 
Umowę podpisano w dniu 22 marca 2013 roku z terminem zakończenia robót do 
dnia 31 października 2013 roku. 
Wartość robót: 499.664,20 PLN 
Roboty realizowane są w trzech etapach. 
Do chwili obecnej wykonano i odebrano dwa etapy robót.  
W trzecim, ostatnim, etapie robót wykonywane są roboty związane z instalacją 
centralnego ogrzewania wraz ze źródłem ciepła oraz platforma schodowa dla 
osób niepełnosprawnych. 
Dofinansowanie projektu ze środków RPO WD wynosi 84,99 % wydatków 
kwalifikowalnych, co stanowi  392.812,20 PLN. 
Dofinansowanie z Gminy w kwocie do wysokości 125 716,87 PLN. 
Przewidziano także dotację dla SP ZOZ na roboty wykończeniowe związane 
z realizacją projektu w wysokości 26 000 PLN. 
 

12. Zakup urządzeń zabawowych 
W ramach tego zadania doposażono plac zabaw w parku „Watra” w Lubawce. 
Zakupiono i zamontowano cztery urządzenia zabawowe dla dzieci. 
Zadanie kosztowało: 32.127,77 PLN. 
Dofinansowane uzyskane z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach 
Osi 3 „Leader” wyniosło: 20.896,11 PLN. 
 

13. Budowa skateparku w Lubawce 
Zadanie realizowane było na przestrzeni lat 2012 – 2013 w ramach projektu 
p.n.: „Rewitalizacja i zagospodarowanie parku WATRA w Lubawce”. 
Obejmowało budowę skateparku oraz boiska do koszykówki ulicznej. 
Koszt całego zadania wyniósł: 114.226,99 PLN, w tym dofinansowanie 
w ramach PROW 2007-2013 w kwocie: 21.524,94 PLN.  
 

14. Budowa boiska wielofunkcyjnego w Lubawce 
Roboty budowlane realizowała firma: Przedsiębiorstwo Wielobranżowe 
GRETASPORT Ilona Stańczyk z Dąbrowy Górniczej, na podstawie umowy 
zawartej w dniu 10 lipca 2013 roku, po wygranym przetargu nieograniczonym. 
Wartość robót wyniosła: 466.326,70 PLN. 
Zadanie to jest dofinansowane z Ministerstwa Turystyki i Sportu w kwocie 
160.350,00 PLN.  
Zadanie zakończone - roboty odebrano w dniu 04.10.2013 roku. 
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15. Budowa ujęcia wody dla celów naśnieżania stoku narciarskiego wraz ze 
zbiornikiem wody dla celów p.poż. 

Inwestycja jest w pełni przygotowana do realizacji. 
Gmina posiada pozwolenie na budowę – Decyzja Nr 116/13 Starosty 
Kamiennogórskiego z dnia 17 czerwca 2013 roku. 
Dokumentacja projektowo-kosztorysowa kosztowała 44.280,00 PLN. 
Wartość robót budowlanych, według kosztorysu inwestorskiego, szacowana jest 
na kwot:  1.565.508,06 PLN. 
 

16. Usuwanie szkód popowodziowych: 
 

Odbudowy drogi dojazdowej do szkoły w Miszkowicach  oraz drogi 
w Opawie 
Roboty budowlane realizowała firma: Przedsiębiorstwo Handlowo Usługowe 
„AR-AS” Joanna Łukasiak Bukówka 63, 58-40 Lubawka  na podstawie umowy 
zawartej w dniu 12 czerwca 2013 r., po wygranym przetargu nieograniczonym. 
Wartość robót wyniosła: 252 456,13 PLN. 
Zadanie to jest dofinansowane z rezerwy celowej budżetu państwa na usuwanie 
skutków roztopów śnieżnych i powodzi z 2012 roku – dofinansowanie wyniosło 
80% wartości kosztów zadania tj.199 308,10 PLN.  
Roboty odebrano w dniu 06.09.2013 r. 
Środki z dofinansowania wpłynęły na konto Gminy.  
 

Przebudowa mostu drogowego przy budynku nr 79 na potoku w Opawie 
dz. nr 301, 302, 321. 
Roboty budowlane realizuje firma: Transport, Roboty ziemne, leśna, 
odśnieżanie dróg, Zbigniew Świątek z Błażkowej, na podstawie umowy 
zawartej w dniu 22 października 2013 roku, po wygranym przetargu 
nieograniczonym. 
Wartość robót wynosi: 232 470 PLN. 
Zadanie to jest dofinansowane z rezerwy celowej budżetu państwa  na  usuwanie  
skutków klęsk żywiołowych 2013 roku – dofinansowanie wynosi 80% wartości 
kosztów zadania tj. 185 075,00 PLN 
Termin wykonania zadania to 30.11.2013 roku. 
 

Przebudowa drogi w Jarkowicach dz. nr 483/1, 498, 521, 531/1 w km 0+000 
– 1+551. 
Roboty budowlane realizuje firma: PHU „KAMA” Ryszard Rzońca 
ul. Daszyńskiego  16F, 58-533 Mysłakowice na podstawie umowy zawartej 
w dniu 10 października 2013 roku, po wygranym przetargu nieograniczonym. 
Wartość zadania wynosi: 2 196 183 PLN. 
Zadanie to jest dofinansowane z rezerwy celowej budżetu państwa na usuwanie 
skutków klęsk żywiołowych 2013 roku – dofinansowanie wynosi 80% wartości 
kosztów zadania tj. 1 747 106,00 PLN.  
Termin wykonania zadania to 30.11.2013 roku.  
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Przebudowa drogi gminnej  ul. Nadbrzeżnej w Lubawce dz. nr 632, 648 w 
km 0+00 – 0+630. 
Roboty budowlane realizuje Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjnych TRAKT 
Włodzimierz Lwowski Sędzisław 50, 58-420 Marciszów, na podstawie umowy 
zawartej w dniu 7 listopada 2013 roku, po wygranym przetargu 
nieograniczonym. 
Szacunkowa wartość zadania wynosi: 1 012 774,87 PLN. 
Zadanie to jest dofinansowane z rezerwy celowej budżetu państwa na usuwanie 
skutków klęsk żywiołowych 2013 roku – dofinansowanie wynosi 80% wartości 
kosztów zadania tj. 801 881,00 PLN. 
Termin wykonania zadania to 15.12.2013 roku. 
  

17. Modernizacja oświetlenia: 
W 2013 roku ogólna wartość prac związanych z modernizacją oświetlenia 
drogowego na terenie Gminy Lubawka wyniosła 93 400,27 PLN w n/w 
miejscowościach: 
W Chełmsku Śląskim przy ul. Sądeckiej. 
Roboty budowlane realizowała firma: TAURON Dystrybucja S.A. Oddział 
Jelenia Góra na podstawie umowy zawartej w dniu 08 stycznia 2013 roku. 
Wartość robót wyniosła: 10 980,06 PLN – środki własne Gminy. 
Modernizację oświetlenia przeprowadzono na długości 753 mb. 
Roboty odebrano w dniu 11.03.2013 r. 
 

W Opawie. 
Roboty budowlane realizowała firma: Z.E. MIGACZ Mieczysław Migacz 
Opawa 56 na podstawie umowy zawartej w dniu 31 października 2012 roku. 
Wartość robót wyniosła: 63 970,21 zł – środki własne Gminy 
Modernizację oświetlenia przeprowadzono na długości 2 450 mb. 
Roboty odebrano w dniu 04.01.2013 r. 
 

W Jarkowicach, Miszkowicach –IV etap 
Roboty budowlane realizowała firma: TAURON Dystrybucja S.A. Oddział 
Jelenia Góra  na podstawie umowy zawartej w dniu 23 lipca 2013 roku. 
Wartość robót wyniosła: 18 450,00 PLN – środki własne Gminy 
Modernizację oświetlenia przeprowadzono na długości  986 mb. 
Roboty zakończono 20.11.2013 roku. 
 
Szacunkowa wartość robót do poniesienia na w n/w miejscowościach 2013 roku 
wynosi około 40 000,00 PLN. 
 

Uniemyśl 
Planowane zadanie do wykonania jeszcze w 2013 roku- zadanie podyktowane 
wymianą linii energetycznej przez TAURON Dystrybucja S.A. Oddział 
w Jeleniej Górze. 
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Szacunkowy koszt – 24 000,00 PLN. 
 

Chełmsko Śląskie ul. Sądecka – górny odcinek  
Planowane zadanie do wykonania jeszcze w 2013 roku- zadanie podyktowane 
wymianą linii energetycznej przez TAURON Dystrybucja S.A. Oddział 
w Jeleniej Górze. 
Szacunkowy koszt – 16 000,00 PLN. 
 

Przerwa w obradach od godz. 1605 do godz. 1615 
 

Po przerwie obradowało 13 radnych – nieobecny Bolesław Krzemński. 
 

Ad.8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) przedłużenia czasu obowiązywania taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Lubawka o rok, 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/278/13 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 
taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 
terenie gminy Lubawka o rok. 
 

O godz. 1625 wrócił radny Bolesław Krzemiński. 
 

b) wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat, 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/279/13 w sprawie wyrażenie zgody na dzierżawę 
nieruchomości na okres do 3 lat. 
 

c) wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat, 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
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podjęła Uchwałę Nr X/280/13 w sprawie wyrażenie zgody na dzierżawę 
nieruchomości na okres do 3 lat. 
 

d) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za korzystanie z usług odbierania odpadów komunalnych oraz opróżnianie 
zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Lubawka, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującycm” podjęła Uchwałę Nr IX/281/13 
w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za korzystanie z usług odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżnianie zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Lubawka. 
 

e) wyrażenie zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości 
zabudowanej, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/282/13 w sprawie wyrażenie zgody na przeznaczenie do 
sprzedaży nieruchomości zabudowanej, 
 

f) wyrażenia zgody na zawarcie w drodze bezprzetargowej umowy najmu 
nieruchomości na czas nieoznaczony, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/283/13 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
w drodze bezprzetargowej umowy najmu nieruchomości na czas nieoznaczony. 
 

g) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania Planu 
gospodarki niskoemisyjnej, 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
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Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/284/13 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 
opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej. 
 

h) uchwalenia programu współpracy Gminy Lubawka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. 
Dz. U. z 2010 r. Nr 234,poz.1536 ze zm..) na rok 2014, 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/285/13 w sprawie uchwalenia programu współpracy 
Gminy Lubawka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. Dz. U. z 2010 r. Nr 234,poz.1536 ze 
zm..) na rok 2014. 
i) Zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Lubawce Nr XII/197/08 z dnia 30 

grudnia 2008 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Lubawka za 
udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/286/13 w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej 
w Lubawce Nr XII/197/08 z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 
Pożarnych z terenu Gminy Lubawka za udział w działaniu ratowniczym lub 
szkoleniu pożarniczym. 
j) w sprawie nadania nazwy ulicy w mieście Lubawka, 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
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„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/287/13 w sprawie w sprawie nadania nazwy ulicy 
w mieście Lubawka. 
 

k) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2013, 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/288/13 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 
Gminy Lubawka na rok 2013. 
 

l) zgłoszenia kandydata na członka kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym” jednogłośnie 
podjęła Uchwałę Nr X/289/13 w sprawie zgłoszenia kandydata na członka 
kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. 
 

Ad.9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Burmistrz T. Kulon udzielił odpowiedzi na pytania radnych: 
Radnemu M. Szota odpowiedział, że: 
§ Gmina ponownie zwróci się do Krajowej Dyrekcji Dróg i Autostrad 

o rozwiązanie problemu zepsutych świateł na Al. Wojska Polskiego. 
Nadmienił, że ta sprawa była już kilkakrotnie zgłaszana zarządcy.  

§ plac przy sklepie EKO nie zostanie w bieżącym roku wyremontowany 
bowiem ta inwestycja planowała była wraz z remontem ul. Drzymały, 

§ na remont zegara na ratuszu zaplanowana została w budżecie kwota 25 000 
PLN.  

Radnemu E.Tasior odpowiedział, że wystąpi do RZGW w sprawie niszczenia 
przez wodę pobocza drogi w Miszkowicach. 
Radnemu A. Sarzyńskiemu powiedział, że przepisy przewidują budżet 
obywatelski jednakże niezbędne są konsultacje. W przypadku uzyskania 
pozytywnej opinii, budżet obywatelski można będzie wprowadzić w przyszłym 
roku. 
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Radnemu B. Krzemińskiemu powiedział, że wystąpi do zarządcy drogi 
o zainstalowanie luster na skrzyżowaniu ulic Wodnej i Piaszczystej. 
Radnemu Cz. Szota powiedział, że sprawę zalewania podwórka budynku nr 6 
przy ul. Kamiennogórskiej rozezna i sprawdzi skąd ta woda płynie. 
Radnemu E. Tasior odpowiedział, że rów był zawsze taki głęboki nie było tam 
żadnych wypadków. Dzisiaj powstał tam sklep i występuje niebezpieczeństwo 
dla klientów sklepu. Gmina wystąpi do właściciela sklepu o partycypację 
w kosztach wykonania barierki lub zaproponuje właścicielowi wykonanie tych 
barierek na własny koszt. 
Radnemu M. Szota powiedział, że w sprawie naprawy chodnika w pobliżu 
sklepu „Grosik” wystąpi również do zarządcy drogi. 
Radnemu A. Sarzyńskiemu odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza 
W. Osiński i powiedział, że temat dofinansowania wyjazdów dzieci zostanie 
podjęty po ustaleniu budżetu. Ponieważ w chwili obecnej trudno jest ustalić ile 
będzie takich wyjazdów i jaką kwotę należy zabezpieczyć. W ubiegłym roku 
zaplanowane środki nie zostały w całości wykorzystane, a bieżącym roku 
Gmina dopłacała 3 000 PLN. Dodał, że wstępnie zastanawiano się nad 
wprowadzeniem tych środków do budżetu szkół. Jednakże postanowiono, że po 
ustaleniu budżetu zostanie zorganizowane spotkanie z dyrektorami szkół w tej 
sprawie.  
Radny A. Sarzyński zauważył, że mówił o kosztach przejazdu dla wszystkich 
dzieci, a nie dla uczniów szkół. Nadmienił, że w obecnej chwili przejazdy dzieci 
najczęściej finansują rodzice. 
Burmistrz T. Kulon powiedział, że sprawa ta będzie rozpatrywana w trakcie 
ustalania budżetu na 2014 rok. 
Radnemu M. Szota odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza W. Osiński 
i powiedział, że w miesiącu grudniu przedsiębiorcy zostaną poinformowani, że 
w roku 2014 opłata za wywóz nieczystości będzie naliczana według starych 
zasad czyli od ilości wyprodukowanych odpadów. 
 

Ad.10 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Radny B. Krzemński powiedział, że na drodze gminnej za kościołem 
w Miszkowicach w kilku miejscach brakuje nawierzchni. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że wymienione ubytki zostaną uzupełnione 
po zakończeniu wymiany kanalizacji. 
Radny P. Wiktorowski zauważył, że należałoby jeszcze przed zimą wyrównać 
ubytki w drodze w okolicach sklepy DINO oraz przed mostem na ul. Matejki, 
ponieważ ich głębokość zagraża bezpieczeństwu. 
Burmistrz T. Kulon poinformował radnych, że w sobotę 23 listopada 2013 
roku odbyły się obchody trzydziestolecia powstania Zespołu Zgoda w Chełmsku 
Śląskim, w których uczestniczył i złożył członkom Zespołu gratulacje. 
Radny Cz. Szota zapytał kiedy rozpocznie się remont byłego dworca PKP. 
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Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że inwestor zastępczy zapewnia, iż ma 
podpisaną umowę z właścicielami i roboty zostaną zakończone w roku 2015. 
Radny A. Bodzek, powiedział, że lustra powinny być jeszcze zainstalowane na 
wysokości ul. Ciasnej i Straży Pożarnej. 
Burmistrz T. Kulon powiedział, że zainteresuje się tym tematem. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała pismo Stowarzyszenia Rodzin 
Katolickich Diecezji Legnickiej dotyczące przekazania apelu do władz 
samorządowych Diecezji Legnickiej oraz do samorządów województwa 
dolnośląskiego w sprawie polityki prorodzinnej oraz poszanowania 
konstytucyjnego prawa rodziców do wychowywania dzieci zgodnie ze swoimi 
przekonaniami moralnymi i religijnymi i powiedziała, że apel będzie dostępny 
w biurze rady. 
 

 Ad.11 Zamknięcie obrad X sesji. 
 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zakończyła obrady X sesji o godz. 1655. 
 
 
Protokołowała i protokół sporządziła: 
Irena Warzecha 
Insp. UM 

Przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Lubawce 

 
                                                                                         /-/ Wanda Zabiegło 
 
 

 


